
Skolebestyrelsesmøde – Virum Skole 

Ordinært skolebestyrelsesmøde 

15. maj 2024 kl. 17.30 – 20.00 

Medlemmer: Lars Salling, Pia Elkjær Bay, Dorien van Veelen, Tina Nyyssönen, Jesper Nygaard, Bo Torp Henriksen, 

Kristian Brunnenberger Andersen, Lene Rasmussen, Kaja Gillesberg Lassen, Anne Steiner Jensen, Gitte Rasmussen, 

Jonas Fisker, Bettina Bay Nielsen, Anya, Teodor 

Afbud: Kristian Brunnenberger Andersen, Lene Rasmussen, Bo Torp Henriksen 

Ansvarlig for gennemlæsning af referat: Fælles 

Dagsorden: 

1 Formalia     

 

1.1 Godkendelse af dagsorden  

 

1.2 Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde 12.3.2024  

 

2 Drøftelse/behandling af emner 

 

2.1 Evaluering af Kontaktforældremøde (drøftelse) 

Der var en oplevelse af, at der var god energi til 

kontaktforældremødet. Formen med et emne, der debatteres, og 

mulighed for efterfølgende at tage andre emner op, fungerer godt.  

 

Der var tilfredshed med skoleledelsens oplæg. Oplægget var et 

forsøg på ikke at pege fingre ad de forældre, som beder deres børn 

fri, men informere om konsekvenserne for fællesskabet, hvis der er 

fravær.  

 

Skolebestyrelsen ønsker, at man i debatten havde sat mere fokus 

på, hvad forældrene selv kunne gøre, og ikke så meget på, at det er 

skolen, der skal gøre noget andet.   

 

Der blev stillet spørgsmål på kontantforældremødet om hvordan 

skolen arbejder med højtbegavede børn. Se pkt. 3.2. 

 

2.2 Ungeprofilundersøgelsen (drøftelse) 

Skoleledelsen har gennemgået resultaterne fra 

Ungeprofilundersøgelsen med SSP.  



 

Skoleledelsen redegjorde på den baggrund for hovedpointerne:  

• Generelt har de unge mennesker det godt.  

• Man kan se, at forældrene generelt ikke interessere sig så 

meget for deres børns digitale vaner.  

• At der er mange flertalsmisforståelser omkring, at unge tror, 

at der er mange flere der drikker alkohol og ryger, end der i 

virkeligheden er.  

• Der er stort fokus på udseende blandt eleverne i 9. klasse.  

Skolebestyrelsen drøftede børn og unges oplevelser af ensomhed.   

Skolebestyrelsen mener, at Ungeprofilundersøgelsen er meget 

omfattende, og den går meget tæt på. Skolebestyrelsen beder 

skoleledelsen om at tage denne feedback med tilbage til 

forvaltningen. Måske er der ikke behov for en så stor undersøgelse 

hvert år?  

Skolebestyrelsen tager til efterretning, at brugen af nikotinprodukter 

ligger på et lavt niveau, og det dermed ikke er alarmerende jf. svar 

fra ungeprofilundersøgelsen. 

Jeg ryger ikke, og har aldrig prøvet det 87% 

Jeg ryger ikke e-cigaretter 95% 

Jeg bruger ikke snus eller tyggetobak 97% 

 

2.3 Trivselsfolderen (Behandling og beslutning) 

Der er blevet arbejdet med en revision af trivselsfolderen, så den nu 

er opdateret.  

 

Der er få kommentarer, og Skolebestyrelsen godkender den 

reviderede trivselsfolder, som trykkes og udgives.   

 

2.4 Skolebestyrelsen årsberetning (Beslutning) 

Der var enighed om, at video er et godt medie til årsberetningen. 

Skolebestyrelsen afsætter tid på det kommende bestyrelsesmøde til 

at optage årsberetningen. Den bliver klippet og lagt ud inden 

sommerferien. 

Der er følgende emner:  

• Mobilforbuddet er indført, og det er gået godt.  

o Ingen ”klager” fra forældrene og kun få større elever der 
forsøger at smyge sig udenom 

• Trivselstime i alle klasser i det kommende skoleår 



• Frihed og fravær blandt eleverne, som går ud over 

fællesskabet 

• Rygning og nikotinprodukter  

o Ej står ”alvorligt” som frygtet 

• ”Virum Skole sætter tempoet ned”.  

o Det er op til den enkelte 

o Langt sejt træk 

o Der er fokus på klassetrivsel 

o Lærerne i udskolingen venter på noget fra ministeriet 

o Der gåes lidt mere op i og bruges tid på fordybelse 

o Forældrene skal også sætte tempoet ned 

o Kun 1 matematikbog i stedet for normalt 2 på 1. 

klassetrin 

• Kolle – ny leder i Sfo og klub. Forhåbentligvis ny skoleleder.  

• Skolerådet og budget. Lejrskolerne blev reddet, og der blev 

ikke skåret på skolerne i 2024.  

Skolebestyrelsen fordeler emner og forbereder pointer inden 

kommende møde.  

3   Driftsforhold 

 
3.1 Nyt fra elevrådet 

9. klassernes sidste skoledag har været til debat. Der var et forslag om, 
at man skulle erstatte skum med vand. Det var der ikke stemning for.  

Fodboldkampen mellem 9. klasse og lærerne blev også diskuteret, og der 
var et ønske om, at den også skulle være der.  

 

Der har været møde i fælleselevrådet. Der var et emne omkring ufrivilligt 
skolefravær. Eleverne havde en oplevelse af, at der blev lyttet til dem.  

 
Det lille elevråd har holdt møde, og der kommer en skraldekampagne 

inden sommerferien.  
 

3.2 Henvendelser fra forældre 

Der er kommet et ønske om, at der kommer en strategi for højtbegavede 

børn på Virum Skole. Emnet bliver taget op på et skolebestyrelsesmøde 

efter sommerferien.  

 

Der er kommet en henvendelse omkring mødetider. Emnet er blevet 

tidligere blevet behandlet i skolebestyrelsen, hvor bestyrelsen fastholdt 

den samme mødetid for alle elever. Der er p.t. ikke anledning til at tage 

emnet op igen.  

 

3.3 Meddelelser  



Skolebestyrelsen inviterer til åbent hus 21. juni 2024 efter morgensang 

for forældre i anledning af, at Gitte Rasmussen stopper som skoleleder.  
Formanden siger velkommen.  

 
Skolebestyrelsen er inviteret til afskedsreception 27. juni kl. 14-16.  

 
3.4 Eventuelt   

Intet 

 
3.5 Lukket dagsorden  


